
Generalforsamling i Haldum Mark Møllelaug I/S på Hinnerup Bibliotek, 1. sal, tirsdag den 8. marts 
2022, kl 19.30.

Dagsorden ifølge vedtægterne:
1. Valg af dirigent
2. Bestyrelsens beretning om selskabets drift i det forløbne år
3. Fremlæggelse af årsregnskabet og budget til godkendelse
4. Beslutning om anvendelse af overskud i henhold til det godkendte regnskab
5. Behandling af indkomne forslag
6. Valg af bestyrelse og 2 suppleanter
7. Valg af revisor
8. Eventuelt

Referat:
1. Jens Kristensen blev valgt til dirigent. Der var otte fremmødte
2. Jens Ø. Nielsen fremlagde beretningen.

To års corona er endelig afløst af muligheden for fysisk fremmøde. 
2020 aflyst pgra corona (eller rettere ingen fremmødte). 2021 aflyst pgra corona - men lavet 
skriftligt og der kom lidt input tilbage. (Kig på alle udgifter, sælg møllen, osv) Fint nok.
Vi har vist jubilæum i aften, for det er 20. fysiske generalforsamling
Møllen selv bliver 23 år i næste måned.
Da møllen var 20 år, gik vi over til afregning til ren markedspris uden tilskud. Det var en 
ringe betaling på 10,5 øre pr kwh i 2020, dvs der var ca 25000 kr til uddeling.
Da det så sortest ud i 2020, rettede priserne sig. I 2021 helt op på 33 øre/kwh, men det 
blæste ikke så meget. Men overskuddet blev på 251.000 dvs 160 kr pr andel udbetalt her i 
februar måned.
Allerede her i 2022 ser det fint ud. Måske 40 - 45 øre.
Der har været en del bestyrelsesmøder og telefonmøder i de sidste par år. Kursen på el 
bestemmer prisen på møllen, så det er dumt at sælge, når elprisen er i bund. Vi har kig på 
serviceaftalerne og ser om vi kan få dem billigere. Vestas er ikke så gode til gamle møller, så
vi ser på tilbud fra Connected som tilbyder all inclusive service, men mod en pris pr kwh.
Dvs jo mere den kører, des mere tjener de. Vestas nuværende kontrakt løber til midt i april.
I januar 2022 har Ole og Jens været oppe og snakke med lodsejeren om lejekontrakten 
(udløber i 2028). Måske forlænge med 5 eller 10 år?
Vi er 126 andelshavere (vi startede med 140). De 14 er typisk overdraget til arvinger, dvs 
der har ikke været salg i flere år.
Der er ikke udstående betalinger, dvs vi har kontakt til alle andelshaverne.
Beretningen blev godkendt.

3. Fremlæggelse af årsregnskabet og budget til godkendelse.
- Regnskab:
Det blæste kun 85% af et normalt vindår. Og møllen har kun lavet 75% af det normale. Den 
har været stoppet flere gange og Vestas har været ude og starte den nogle gange og skifte en 
vindfane/vindmåler. Vi er ikke så imponerede af Vestas. Måske vil vi hellere være en større 
fisk i et lille akvarium, dvs kunde ved Connected?
Budget indtægt 2021: 282.150 kr, Regnskab 380.204 kr. Vi er ramt af negative renter og 
specielt Nordeas version af erhvervskundevilkår.
Budget udgift 2021: 134.000 kr. Regnskab 126.606 kr.
I kassen har vi 514.725 kr som er sparet op til en ny gearkasse, hvis det skulle blive 
nødvendigt. Connected tegner kontrakter for 5 år ad gangen, men vil så til gengæld dække 
gearkasse, generator, osv.

Regnskabet blev godkendt.



- Budget:
Indtægter: 589.000 kr.
Udgifter: 135.000 kr
(Hvis vi skifter service og forsikring (vi spørger en forsikringsmægler) håber vi at få en 
bedre service mod at betale lidt mere.)
Forsikringer bliver dyrere jo ældre møllen er.
Jordleje er også i spil. 
Budgettet blev godkendt.

4. Beslutning om anvendelse af overskud i henhold til det godkendte regnskab
Der er udloddet 160 kr pr andel. Resten, dvs 25.261 kr lægges til egenkapitalen.

5. Behandling af indkomne forslag
Der var ikke indkommet forslag

6. Valg af bestyrelse og 2 suppleanter
Der var genvalg til bestyrelsesmedlemmerne Jens Ø. Nielsen, Jørgen G. Jensen og Kirsten 
Stæhr. Og til suppleanter Kai Birger Nielsen og Jens Kristensen.

7. Valg af revisor
Der var genvalg til revisor Kurt Madsen.

8. Eventuelt
Ole Ledet-Pedersen omdelte en graf over timeprisen for el i første kvartal 2022 til dato.
CO2 kvoter + gaspris gør el dyrt i Tyskland og derfor også her.  I morges mellem 7 og 8 
kostede en kwh 5,13 kr. Det var rekord, men den holdt ikke længe. Mellem 19 og 20 steg 
den til 5,20 kr.
Prisen er høj for tiden, men vinden er ringe. 
Ole forsøger at lave en fastprisaftale. 40 øre pr kwh. Eller 80 øre for en bestemt mængde. 
Ole valgte det sidste for første kvartal. Det var godt i januar og februar.
Men her i starten af marts er der enkelttime hvor vi køber til 5 kr og sælger til 80 øre
Bestyrelsen fik tak for indsatsen af Svend Lindholst.
Og generalforsamlingen sluttede i god ro og orden ca 21.30.

Referent: Kai Birger Nielsen


